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PROTOKO¿ NR 30/05
Z POSIEDZENIA KOMIS"il BUDZETU I MIENIA KOMUNALNEGO

ODBYTEGO DNIA 4 LUTEGO 2OO5 ROKU

Komisja w skladzie wg listy obecnoéci stanowi4cej zaLqcznik do niniejszego protokolu

rozpocz$a posiedzenie o godz. I 1:05. Na posiedzeniu byli równiez obecni. Z-ca Burmistrza -

p. J. Wolniak i przedstawiciel Cechu Rzemiosl Róznych - p. A. Zimoch.

Porz4dek posiedzenia:
1. Opracowanie opinii o projekcie budzetu miasta i gminy na 2005 rok.
2. Sprawy róZne.

A d  l .
Przewodnicz4cy Komisji A. Wójcik powiedzial, 2e na poprzednim posiedzeniu mieszkañcy
wsi Ksiqze-Skroniów i mieszkañcy ul. Dygasiiskiego zglosili swoje wnioski i pan Burmistrz

zobowi4zal sig zastanowió nad nimi i udzielió odpowiedzi.
P. Burmistrz J. Woániak powiedzial, 2e jeileli bgdzie zatwierdzony przez Radq plan

rzeczory do projektu wydatkóq to w Ksiq¡e-Skroniowie Malym bQdzie mozliwe
poprawienie drogi na odcinku od wiaduktu kolejowego. W Jgdrzejowie na ul. Dygasiúskiego

bgdzie mozliwe poprawienie drogi po dokonaniu glqbokiej analizy, czy jest mozliwoSó

wykonania. Zlecimy opracowanie projektu drogowego i jak bgdziemy dysponowaó terenem

bgdziemy robili t4 drogp
PrzewodniczQcy Komisji A. Wójcik spytal, czy sE jakiei wnioski odnoSnie projektu budzetu
p. Burmistrza, odnoénie procedowania? Przypomnial, 2ekuzdy z radnych otrzymal Uchwalg

Rady w sprawie zasad uchwalania budzetu, w której jest powiedziane jak rozpatrywaó projekt

budzetu. Burmistrz zawsze moze zglosió autopoprawki do projektu i prawdopodobnie takie

bpda. Sp¡al p. Burmistrza, w jakim kierunku mog4 iéó takie poprawki?
P. Burmistrz Woániak: ,, je2eli chodzi o drogi, to zglosil drogi powiatowe do Starostwa w

celu ogloszenia przetargu.Z naszej strony zgloszone zostaly nastppujqce odcinki dróg: droga

Mnichów - Brus ( 25 000 zl ), droga Diament * Imielno ( 45 000 zl ), droga w Chorzewie
( dwa odcinki tej drogi nal4cznqkwotp 55 000 zl), drogaw Zagaiu ( 35 000 zl ), droga w

Jasionnie ( 35 000 zl ), budowa chodnika z modernizacjq drogi przez Skroniów ( 25 000 zl ),
droga ChwaScice - Kotlice do tzw. Folwarku ( 35 000 zl ), chodnik na ul. Przypkowskiego
( 2 0 0 0 0 z l )
Radny J. Kpdra spytal p. BurmistÍza, co ztqprzerwanq drog4 na Wolicy, czy zapomniano o

niej?
P. Burmistrz Woániak odpowiedzial, 2e w tej chwili nieskoúczone odcinki zostaly

zgloszone jako kontynuacj e.
Radna Szreniawa spytala, czy chodnik na ul. Przypkowskiego bgdzie od ul. Partyzantów do
Szkoly nr 2?
P. Burmistrz odpowiedzial. zetak.
P. Przewodnicz4cy Wójcik sp¡al, jak jest z drogami wojewódzkimi i krajowymi?
P. Burmistrz Woániak: ,,drogi krajowe, to kwota 260 000 z\, zostata przewidziana doplata
do chodnika na Piaskach i do chodnika na ul. 11 Listopada od S4du do ul. Sportowej. Na tyle
nas w tej chwili staó. W drogach krajowych jest tez dofinansowanie juz nie dróg, ale
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infrastruktury podziemnej. Jest deklaracja realizacji ul. Piúczowskiej do ul. Krzywej oraz ulic

Krzywej i Kiliiskiego pod warunkiem, 2e Gmina uporzqdkuje sprawy podl4czenia. Te trzy

ulice w ci4gu drogi krajowej bylyby zrobione ze Érodków zarzqdcy drogi."
Radna Szreniawa spytala, co z ul. Partyzantów?
P. Burmistrz Woiniak odpowiedzial, ze w tej chwili nie da sip rozmawiaó o modetnizacii
jako takiej, bo jest projekt, ale nie ma pienigdzy, nie starcza w budzecie na jej wykonanie.
Zarz4dca drogi nie przewiduje takiej inwestycji na ul. Partyzantów, a nas jako Gminy nie staó

na polozenie tam chodnika.
P. Zimoch spytal, czy w zwiqzku z oddaniem obwodnicy do uzytku caly ci4g, który zostanie

zastqpiony przez obwodnicg stanie sig z mocy prawa wlasnoéci4 Gminy?
P. Burmistrz Woániak odpowiedzial, 2e nie, poniewaz Gmina przewiduj4c to wyst4pila
jeszcze w roku ubieglym o przekazanie jej planu organizacji ruchu na terenie Jgdrzejowa po

powstaniu obwodnicy. W tej chwili 2adna ulica z dotychczasowych nie traci statusu drogi

krajowej. Strac4te ulice wtedy, jezeli zostanie wybudowana obwodnica pólnocna.

P. Przewodnicz4cy Wójcik powiedzial. 2e mial byó monitoring zniszczeri naszych ulic przy

okazji budowy obwodnicy oraz rejestracja tych budów, gdzie bgdziemy chcieli z4daó od

wykonawcy rekompensat.
P. Burmistrz Woániak na to, ze odbywalo sig to wszystko na drogach krajowych,

wojewódzkich i powiatowych. Ponad 90% ruchu cigzkiego sprzgtu, przywozenia materialów

odbywalo sig drogami, których zarzqdcqnie byla Gmina.
R¿dna Szreniawa przypomniala, 2e w 2OO4 roku na ul. Partyzantów miala byó zrobiona

kanalizacja.
P. Burmistrz Woániak odpowiedzial,2e zostalo to odlozone do czasu zrobienia obwodnicy,
poniewaz Generalna Dyrekcja Dróg nie wyrazrla zgody na zajqcie chociazby 1m pasa

drogowego.
Radny Kpdra powiedzial, 2e w Szkole Podstawowej w Rakowie chc4 wymiany okien,

chociaz polowy w jednym roku. Stwierdztl,2e u nas jest tak, ze inwestuje siq w dwie szkoly

lez4ce blisko siebie, chociaz wiadomo, 2eiednaznich musi paéó.
P. Burmistr;z zunaezyl,2e podczas remontu szkoty nie zostaty wymienione okna.
P. Kpdra stwierdzil nastgpnie, ze droga na Wolicy jest bardziej potrzebna niz droga

Chwaicice - Kotlice.
P. Burmistrz odpowiedzial, ze osobiÉcie bylby przeciwny budowie i modernizacji tej drogi,
gdyby nie fakt, ze kursuje tam autobus szkolny, w którym ci4gle trzeba naprawiaó

zawieszenie.
Kiedy radny Biaty zapytal o ul. Glowackiego p. Burmistrz Woániak odpowiedzial, Ze

zostalo na ni4 przeznaczone w tym roku 100 000 zl. Przewidziano te| modernizacjp ul. Duh-

Imbora, która nie zostala zrobiona w ubieglym roku. Kontynuacja prac na ul. Glowackiego
bpdzie prowadzona dot4d, dok4d wystarczy pienigdzy. Powiedzial teL,Zejak dobrze pójdzie,

to powstanie tam pigkny obiekt wybudowany przez Firmq ,,Wafelek'.
Radny Biaty spytal te2, co tam bgdzie?
P. Burmistrz Woániak odpowiedzia| Ze restauracja z kawiarni4 sklep, pasa2 handlowy
pod$wietloily, a zamiast amfiteatru bgdzie przykryty obiekt ze scene. W tej chwili jest

wydawania decyzja o warunkach zabudowy i ma miejsce koúcowy etap projektowania.
P. Przewodnicz4cy Wójcik poruszyl nastgpnie kwestig oéwiaty i powiedzial, 2e rozmawial z

p, Robakiem w sprawie zadluzenia.
P. Burmistrz powiedzial,2e zostalo zadane pytanie: ,,2 czego wynika wzrost kosztów, jezeli

dzieci jest mniej, subwencja jest mniejsza. a nauczycieli wipcej?" Zauwu2y\ 2e awans
zawodowy nauczycieli wcale nie powoduje takich duzych kosztów. Godziny ponad

wymiarowe, to jest to 600 000 zl, które w tej chwili brakuje. Trzeba je ograniczyÓ do
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minimum. Nauczyciel musi zast4pió innego bez pobier ania za to pienigdzy. Srednia placa

nauczyciela dyplomowanego w naszej Gminie wynosi 3 270 zl.
P. Przewodnicz4cy Wéjcik powiedzial,2e na Komisji Oswiaty p. Robak i p. KoSmider na
pytania o to, jak rozmawiali z p. Burmistrzem w sprawie budzetu na oSwiatp tylko siQ

uÉmiechali. WyjaÉnienia. jakich udzielili Éwiadcz4 o tym, 2e reprezentowali punkt widzenia

dyrektorski.
P. BurmistrzWoi,níak powiedzial,2e byl to raczej punkt widzenia Érodowiska. Rozmawial

on z Komisjq Zwiqzkow4 lcóra w sprawie regulaminu placowego dla nauczycieli

opracowanego dla Gminy nie da sig tknqó. Ma byó wigcej niz bylo, ale skqd, to jej to nie

interesuje. Pan Burmistrz powiedzial. tez, 2e nie rozumie sk4d sig wzigla kwota | 200 000 zl,
jezeli ubylo dzieci. Pieniqdz idzie przecie2 za dzieckiem. W wigkszoéci malych szkól

subwencja nie wystarcza na place dla nauczycieli. Na pytanie, co trzeba w takiej sytuacji

zrobió p. Robak odpowiedzial, ze zatrzymaé tylko 5 wiejskich szkól Szkola ponizej 120

dzieci nie ma racji b¡u. W oÉwiacie doszly stypendia - p. Burmistrz przeczytal fragment

ustawy w tej sprawie, mówi4cy o tym, 2e dotacja celowa na stypendia jest mozliwa po

zainwestowaniu pieniEdzy wlasnych.
P. Przewodnicz4cy uzna| 2e nie molna mówió, ze Gminy na to nie staÓ, bo musi wyloZyó

najpierw wlasne pieniqdze. Kazdy przedsigbiorca dzialajqcy na terenie Gminy moze dolo2yó
sig do funduszu stypendialnego. Organizaile pozytku publicznego nie s4 ptzecie2 od tego,

aby pieni4d ze zabieraó, ale po to, by je zwigkszaó. Mozna dolozyó do stypendium, ale trzeba

oglosió konkurs, która organizacja welmie to na siebie, a nastQpnie rozliczy sig z tego. Jest to
jakie3 wyjScie.
P. Burmistrz powiedzial,2e nie wie, co bgdzie ze stypendiami, a do konca marca jest czas na

opracowanie regulaminu, zasad. Stwierdzil te2, Zejeéli jakaÉ arganizacja welmie to na siebie

i wyjdzie do spoleczeistwa naszej Gminy, to, poniewa2 wszyscy placq podatek dochodowy,

wigc mogliby l% tego podatku przeznaczyó na t4 organizacjE Bpda jeszcze prowadzone

rozmowy w sprawie stypendium i zostanie powolana komisja, która tg sprawq dopracuje.

P. Przewodniczqcy Wéjcik stwierdzil, 2e organizacja taka nie bgdzie miala szans wyjécia do

spoleczeústwa, poniewaz jedni sq w trakcie rozliczaniq a inni sig juz rozliczyli.
P. Burmistrz Woániak poruszyl nastgpnie inn4 sprawp, a mianowicie projekt uchwaly
przeksáalc enia ZaHadu Wodoci4gów i Kanalizacji. Po ostatniej kontroli RIO stwierdziNa, 2e

w takiej formie organizacyjnej, jak dotychczas (gospodarstwa pomocniczego) Zaklad istnieó

nie mo2e. Mo2e on byó spólk4 z o.o. ze l}AYo kapitalem Gminy, albo zakladem budzetowym.

Jest jeszczetrzecia mozliwoéó - sprzedaz (prywatyzacja), ale o niej narazie sig nie mySli.

Powolanie zakladu budzetowego nie wymaga przeprowadzania wyceny maj4tku zakladu, co

stanowi olbrzymie koszty, a przy spólce ta wycena jest konieczna.
P. Przewodniczqcy Wójcik spytal, co bQdzie z inwestycjami i podatkiem VAT?
P. Burmistrz odpowiedzial, 2e w zakladzie budzetowym mo2na odpisaó VAT, inwestycje
prowadzone w tej chwili przez Gming (wodoci4gowo-kanalizacyjne) przeszlyby w caloÉci na

ZWiK. Stanowi to duiry plus. Powie dzial. tez, 2e kazal przygotowaó, kto w Radzie Nadzorczej
spolki zasiada. Z mocy prawa zasiada w niej Burmistrz, ale powinno byó jeszcze dwóch
radnych, gdyz jest to zbyt wielki maj4tek Gminy. Jednak, jaka by to nie byla forma
organizacyjna, to i tak ciqzy na Gminie odpowiedzialnoÉó finansowa. Wracaj4c do sprawy
ZBM powiedzial, ze tam gdzie p. Bratek przejmuje zarz4dy nad wspólnotami nie ma juz

zalegloSci od lokatorów, choó przedtem byly. Stwierdzll, ze daje mu to do myélenia. Tam,
gdzie jest wspólnota powinien zarzqdzaó licencjonowany zarzqdca bezpoéredni. U nas p.

Chyla nie zarzqdza bezpoérednio, bo robi to ZB}d jako caloéó. Gdyby zarzqdzatr
indywidualnie, to prawdopodobnie nie byloby takich klopotów jak w tej chwili. Daje on
sobie radg ze éciqganiem naleznoíci. Za kahdy dzieh zwloki ludzie placq odsetki i plac4
wszvscv.
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Radna Szreniawa zauwazyla, ze co innego jest w przypadku mieszkaú socjalnych.
P. Burmistrz na to, ze to nie sq mieszkania socjalne, tylko komunalne.
Radna Szreniawa powiedziala,2e z roku na rok ludzie majqcoraz mniej pienigdzy, bo nie
majq pracy.
P. Burmistrz spytal, dlaczego wigc jemu plac4 a nam nie?
P. Przewodnicz4cy stwierdzil, ze w Spóldzielni Mieszkaniowej tez se tacy, których staÓ, a
nie plac4 za czynsz i wodg. Plac4 tylko za Swiatlo, bo by imzaraz odciqli.
P. Burmistrz Woániak powiedzial, ze wysylane przez Gming upomnienia o podatek w-szyscy
wrzucajq do kosza. Natomiast, od kiedy zatrudniony zostal windykator wzrosla skutecznoéó
éci4gania dlugów. Zaproponowal zapyiaó o to pani4 Skarbnik. Pracownik ZBM nigdy nie byl
u dtuzników w domu.
Wracaj4c do spraw oÉwiaty radna Szreniawa spytala, po rc remontowaó szkoly skoro maj4

byó likwidowane?
P. Przewodnicz4cy Wójcik odpowiedzial, Zejest to maj4tek Gminy i trzeba o niego dbaó.
Nawet, jeÉli szkola zostanie zlikwidowana, to nie mozna dopuéció do tego, aby budynek ulegl
zniszczeniv.
Radna Szreniawa powiedziala. 2e juL tyle lat zglasza sprawp wymiany okien w Szkole nr 2,

a tymczasem zawsze wigcej pienigdzy dostaje Szkola nr 3. Poza tym Szkola nr 2 du2o zrobtla
ze swoich pienipdzy
P. Burmistrz odpowiedzia| 2e za pieni4dze, które jej Dyrektor wzi$ za godziny ponad
wymiarowe, móglby np. zmienié dach.

Ad 2.
Radny Biaty poprosil p. Burmistrza o wyjaÉnienia w zwi4zku z artykulem i zdjgciem, które

ukazaly sig w ,,Gazecie Jgdrzejowskiej" i dotyczyty Spóldzielni Mieszkaniowej.
P. BurmistrzWoúniak powiedzial,2e byl w zarzqdzie Spóldzielni, kiedy wybudowala ona
pawilony. Prezes wyst4pil do Rady Nadzorczej, aby wyznaczyla ona dwóch czlonków do
zawarcia z nim aktu notarialnego. Prezes chcial mieó grunt pod budynki, a grunt jest w

wieczystym uzytkowaniu Spóldzielni Mieszkaniowej. Burmistrz powiedzial tel.2e z tego, co
jest mu wiadome to nikt z Rady nie odpisze Prezesowi tego gruntu, bo nikt nie bpdzie chcial
wziqó na siebie odpowiedzialnoéci zato. Mog4mu te2 tak okroió ten teren, 2ewystarczy tylko
pod budi,nki.

Posiedzenie Komisji zakoiczylo sig o godz. 12.20.

Protokolowala

Edyta Paútuk

P rz ew ocln i c z qcy K om i sj i
Budzetu i Mienia Komunolnego

Adam lVójcik

B,,rtul, frqb^-


